
FRANÇOIS PETRY, DIRECTOR GENERAL
HOLCIM ROMÂNIA:

“Am început procesul
de transformare
strategicã în cadrul
grupului LafargeHolcim”

Reporter: În ce stadiu este pro-

cesul de transformare strategicã a

LafargeHolcim în România?

François Petry: Holcim România

este deja angajatã în procesul de

transformare. Vom clãdi o nouã

culturã organizaþionalã, pe care o

vom îmbrãþiºa cu optimism. Cele

mai bune atribute ale celor douã

culturi existente vor fi combinate

pentru a construi o culturã mai pu-

ternicã, la înãlþimea celui mai avan-

sat Grup din industrie.

Pe lângã atributele complemen-

tare, noul Grup reafirmã importan-

þa Securitãþii ºi Sãnãtãþii în Muncã,

care reprezintã valoarea supremã a

companiei noastre, fiind integratã

în tot ceea ce facem. Întrucât

România este o þarã în care compa-

niile nu se suprapun, la nivel de

branding se va pãstra brandul exi-

stent ce va fi completat cu sintag-

ma „membru al LafargeHolcim”.

Ne vom concentra eforturile ºi

vom valorifica noile atribute aduse

de noul Grup – un nou centru de

cercetare ºi dezvoltare, un portofo-

liu de produse mai extins – pentru

a le furniza clienþilor noºtri soluþii

adaptate nevoilor acestora. Sun-

tem angajaþi sã rãmânem în conti-

nuare acelaºi partener de încrede-

re pentru toate pãrþile interesate.

Reporter: Cum au mers vânzarile

de ciment ale companiei în prima

jumãtate a acestui an, comparativ

cu perioada similarã din 2014?

François Petry: Înregistrãm o

tendinþã pozitivã pe piaþa con-

strucþiilor, în principal datoritã in-

vestiþiilor private.

Reporter: Ce estimãri aveþi asu-

pra volumului de vânzãri pentru

întreg anul 2015 ºi ce tendinþe se

manifestã pe piaþã?

François Petry: În prima jumãta-

te a anului 2015, piaþa construcþii-

lor a înregistrat o evoluþie pozitivã,

peste media anului 2014. Se confir-

mã, astfel, tendinþa de stabilizare ºi

creºtere pe segmentele rezidenþial

ºi non-rezidenþial. În mod evident,

aceasta este o schimbare clarã faþã

de ultimii ºase ani de blocaj finan-

ciar al întregii pieþe. Utilizatorii fi-

nali ºi investitorii privaþi au din nou

încredere sã înceapã sã investeascã

în construcþia de locuinþe, bãncile

sunt mai flexibile în acordarea de

împrumuturi, iar toate acestea

sunt semne bune de redresare

economicã.

Piaþa cimentului este un indica-

tor cheie pentru evoluþia generalã

a sectorului de construcþii, iar con-

strucþiile private au fost motorul

de creºtere pe aceastã piaþã.

Pentru 2015, se estimeazã cã sec-

torul local al construcþiilor va înre-

gistra o creºtere de 5%, potrivit

Comisiei Naþionale de Prognozã.

Aceastã creºtere se va reflecta în

parte ºi pe piaþa cimentului, cel

mai probabil în intervalul 3-5%,

conform CIROM (n.r. asociaþia de

profil). Din pãcate, însã, vedem

semne de evoluþie pozitivã doar în

segmentele rezidenþial ºi non-rezi-

denþial, ceea ce nu asigurã stabili-

tatea industriei construcþiilor în

ansamblul sãu. Aceastã tendinþã

trebuie urmatã ºi de segmentul

construcþiei infrastructurii. Numai

atunci vom putea vorbi despre o

creºtere sustenabilã a pieþei, care,

în cele din urmã, se va traduce prin

atragerea de noi investitori, genera-

rea de noi locuri de muncã ºi tran-

sformarea României în una dintre

cele mai atractive pieþe din regiune.

Reporter: Cum va arãta finalul de

an pentru piaþa cimentului, din

punctul de vedere al volumului ºi

valorii?

François Petry: Dacã evoluþia

pieþei va urma aceeaºi tendinþã ca

în prima parte a anului, estimãm cã

în 2015 ne vom menþine la acelaºi

nivel ca anul trecut.

Reporter: Cum vedeþi evoluþia

investiþiilor în infrastructura din

fonduri publice în acest an? Dar

din fonduri europene?

François Petry: Segmentul infra-

structurii are un potenþial semnifi-

cativ de creºtere. Totuºi, nu sun-

tem foarte optimiºti în ceea ce pri-

veºte acest segment, deoarece

proiectele de infrastructurã au fost

blocate aproape în totalitate în ul-

timii doi ani. Nu credem cã va exi-

sta o creºtere pe acest segment pe

termen scurt, având în vedere cã,

în momentul de faþã, sunt doar

câteva proiecte de infrastructurã

cu finanþare disponibilã, plãþile

pentru proiectele deja finanþate

sunt întârziate ºi nu au fost anun-

þate licitaþii importante noi.

Reporter: Care sunt principalele

probleme cu care vã confruntaþi pe

piaþã ºi ce mãsuri veþi lua pentru a

le contracara?

François Petry: Piaþa este în con-

tinuare afectatã de condiþiile eco-
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Grupurile Holcim ºi Lafarge au fuzionat la începutul lunii iulie, dupã ce convenise-
rã, în aprilie 2014, o fuziune prin schimb de acþiuni, care a creat cel mai mare pro-
ducãtor de ciment din lume, cu vânzãri anuale de circa 40 de miliarde de euro.
Dupã lansarea oficialã a grupului LafargeHolcim, cei doi producãtori de ciment au
anunþat cã vor sã atingã economii de 1,4 miliarde de euro, în urmãtorii trei ani.
Întrucât România este o þarã în care companiile nu se suprapun, va fi pãstrat
brandul existent ce va fi completat cu sintagma „membru al LafargeHolcim”, ne-a
declarat François Petry, Director General Holcim România. Compania din þara no-
astrã îºi va valorifica, în perioada urmãtoare noile atribute aduse de noul Grup –
un nou centru de cercetare ºi dezvoltare ºi un portofoliu de produse mai extins.
Domnul Petry ne-a spus cã existã o tendinþã pozitivã pe piaþa construcþiilor, în
principal datoritã investiþiilor private. Însã, semne de evoluþie pozitivã sunt
doar în segmentele rezidenþial ºi non-rezidenþial, ceea ce nu asigurã stabilitatea
industriei construcþiilor în ansamblul sãu. Directorul general al Holcim România
ne-a mãrturisit cã, din pãcate, nu este foarte optimist în ceea ce priveºte evolu-
þia viitoare a proiectelor de infrastructurã, care au fost blocate aproape în totali-
tate în ultimii doi ani.

Mari investitori



nomice dificile din ultimii ani, cu

consecinþe directe pentru clienþii

noºtri, cum ar fi termene de platã

mai mari, datorii tot mai problema-
tice ºi soluþii dificile de finanþare.

Întârzierile la platã pentru proiec-
tele de infrastructurã reprezintã o

situaþie specialã, care reprezintã o

problemã majorã pentru unii din-
tre clienþii noºtri ºi, implicit, ºi pen-
tru compania noastrã. Totuºi,

ne-am adaptat strategia pentru a

le oferi clienþilor noºtri produse ºi

servicii inovatoare care sã rãspun-
dã eficient nevoilor lor.

La nivel intern, una dintre proble-
mele cu care ne confruntãm este

deficitul de personal calificat în

zona operaþionalã. Multe ºcoli pro-
fesionale din România s-au închis

începând cu 1990, iar unele din

ºcolile care încã existã nu ºi-au

adaptat programa educaþionalã la

nevoile actuale ale pieþei, astfel cã

lipsa unei instruiri profesionale re-
ale este resimþitã de numeroase

activitãþi din România. În acest

context, am lansat mai multe pro-
grame (ºcoala Zidarilor, Centrul

Tehnic Aleºd, parteneriate cu ºcoli

profesionale). Ne pregãtim, astfel,

sã ne reînnoim baza de date de ta-
lente ºi ne propunem sã oferim

sprijin ºi instruire de specialitate

celor care doresc sã dobândeascã

cunoºtinþe în domeniul nostru de

activitate, ºi nu neapãrat sã substi-
tuim lipsa ºcolilor profesionale.

Reporter: În ce regiuni ale þãrii

existã cea mai mare cerere de ci-
ment?

François Petry: Principalele

oraºe care genereazã cerere sunt,

în continuare, Bucureºti, dar ºi Iaºi

ºi Cluj-Napoca, unde se înregistre-
azã o cerere ridicatã de ciment

pentru sectorul rezidenþial.

Reporter: Cum au evoluat lucrã-

rile din fonduri private în 2015 ºi

care sunt tendinþele în domeniu?

François Petry: În continuare, la

fel ca în ultimii ani, proiectele pri-
vate sunt cele care susþin creºterea

pieþei materialelor de construcþii,

investiþiile din partea statului în lu-
crãri publice fiind în continuare la

un nivel redus.

Reporter: Consultanþii imobiliari

susþin cã a repornit construcþia de

locuinþe noi. Se vede acest lucru

pe piaþa cimentului?

François Petry: Construcþiile de

locuinþe noi au crescut cu 11,6% în

trimestrul I al anului 2015, ceea ce

a condus la o intensificare a activi-
tãþii pe piaþa construcþiilor.

Reporter: Care sunt cele mai

mari ºantiere pentru care livraþi ci-
ment?

François Petry: Sectorul nerezi-
denþial (fabrici, depozite, clãdiri de

birouri, supermarketuri) din Bucu-

reºti înregistreazã începând de

anul trecut o tendinþã ascendentã.

În oraºele mari, observãm cã revi-
ne apetitul pentru achiziþii imobi-
liare, prin creºterea gradului de

încredere al persoanelor fizice în

astfel de achiziþii, dar ºi prin ofer-
tele de creditare mai bune din

partea bãncilor. În aceste oraºe

(Bucureºti, Cluj-Napoca, Iaºi etc.)

se înregistreazã o evoluþie bunã a

pieþei rezidenþiale.

Deºi evoluþia proiectelor de infra-
structurã nu are acelaºi reviriment

precum celelalte sectoare de acti-
vitate, Holcim România oferã o

gamã personalizatã de servicii ºi

produse ºi are în desfãºurare o se-
rie de proiecte prin care ne propu-
nem sã oferim cele mai bune

soluþii pentru partenerii noºtri.

Reporter: Vã mulþumesc!
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Holcim ºi Lafarge au convenit, în aprilie 2014, o
fuziune prin schimb de acþiuni, care ar crea cel
mai mare producãtor de ciment din lume, cu
vânzãri anuale de aproximativ 40 de miliarde de
euro. În luna decembrie a anului trecut, Comisia
Europeanã a aprobat fuziunea, însã obþinerea
acordului instituþiei europene a depins de renun-
þarea la unele dintre activele deþinute de cei doi
mari producãtori de ciment la nivel mondial.
În aceste condiþii, în luna februarie, grupurile Hol-
cim ºi Lafarge au ajuns la un acord cu producãto-
rul irlandez CRH pentru ca acesta sã cumpere cea
mai mare parte dintre activele scoase la vânzare
de cele douã companii, inclusiv pe cele din Rom-
ânia, pentru 6,5 miliarde de euro.
În þara noastrã, producãtorul irlandez va prelua

activele companiei franceze Lafarge, ºi anume
douã fabrici de ciment, de la Medgidia ºi Hoghiz,
ºi staþia de mãcinare de la Târgu Jiu.
Volumul vânzãrilor de ciment ºi clincher ale grupu-
lui elveþian Holcim din þara noastrã a crescut cu
23,1%, în primul semestru faþã de aceeaºi perioadã
din 2014, acestea fiind susþinute în special de pro-
iectele noi de construcþii din zona Capitalei. Pe piaþa
agregatelor, volumul vânzãrilor Holcim aproape s-a
dublat, potrivit datelor companiei, care mai aratã:
“Activitãþile Holcim în Europa de Est s-au accelerat
pe unele pieþe, România înregistrând creºteri ale
volumelor pe toate cele trei segmente, respectiv ci-
ment ºi clincher, agregate ºi betoane. România a
consemnat creºteri semnificative datoritã activitãþi-
lor de construcþii din zona Bucureºtiului”.

Conform raportului citat, grupul elveþian s-a con-
fruntat, la nivel global, cu un mediu economic
marcat de un ritm moderat de creºtere ºi de in-
certitudine. Pentru 2015, Holcim estimeazã
creºteri ale volumului vânzãrilor de ciment, ex-
cepþiile fiind Europa, Africa ºi Orientul Mijlociu.
În primul semestru din 2015, profitul net al gru-
pului Holcim a crescut cu 36,4%, la 542 de milioa-
ne de euro, în timp ce vânzãrile s-au majorat cu
11,9%, pânã la valoarea de 8,18 miliarde de euro.
Activele Holcim de la noi includ douã fabrici de ci-
ment, în Câmpulung ºi Aleºd, o staþie de mãcinare
ºi un terminal de ciment la Turda, 13 staþii ecolo-
gice de betoane, trei staþii de agregate, douã staþii
de lianþi speciali ºi un terminal de ciment în Bucu-
reºti.

Mari investitori


